

တၢ်ယုတၢ်ဖိး, တၢ်မၤန့ၢ်တၢ်, ဒီးတၢ်သ့ဟံးမ့ၢ်ဒါ

ယတူၢ်လိာ်မုာ်ဘၣ်ကဒါက့ၤန့ၢ်လၢ နဒီးန့ၢ်ဘၣ်တ့ၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိမုၢ်နံၤန့ၢ်သ့ဘျဲၣ်န့ၢ်ကတၢၢ် လၢယမုၢ်လၢလၢနအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတၢၢ်လၢအဂ့ၢ်
လၢနတၢ်ဟံးန့ၢ်တၢ်အိၣ်ဘၣ်ဒီးမၤပျဲၤက့ၢ်ဂံၢ်ဘၣ်ဝံၤအလိာ်ခံလိာ်. ယန့ၢ်လၢနအိၣ်တ့ၢ်ဒီးတၢ်ခွဲးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်လၢနဒုးအိၣ်ထီၣ်တ့ၢ်
တၢ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လိာ်လိာ်ဆိဆိဒီးပုၤလၢနအိၣ်အိၣ်တဖၣ် ဖဲတၢ်အိၣ်ဘၣ်ဒီးအိၣ်သၢအကတၢၢ်လၢအကကိၣ်ဒီးန့ၢ်အံၤန့ၢ်လိာ်.

ယသ့ၣ်ခုသးခုဒိၣ်မးဒီးတၢ်လိာ်တၢ်လိာ်ဆိလၢအကထီၣ်အသးလၢပက့ၢ်တဖၣ်အပူၤဒီးဒၣ်တၢ်လိာ်. ပထံၣ်ဘၣ်တၢ်မၤယုာ်မၤသကိးတၢ်,
တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်, ဒီးတၢ်သ့ၣ်ပိာ်သးဝးလၢက့ၢ်အိၣ်အပူၤလိာ်. တနံၤအံၤ, ယသ့ၣ်ပိာ်သးဝးလၢကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၣ်လိာ်ဘၣ် တၢ်ကစီၣ်လိာ်ဆိ
တဖၣ်-Smoke Rise Elementary (Smoke Rise တၢ်ဖျၢၣ်က့ၢ်) ဒီး Tucker Middle (Tucker တၢ်ခါၣ်သးက့ၢ်) မၤန့ၢ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်H-PRIDE တၢ်အုၣ်သးတဖၣ်လိာ်. က့ၢ်တဖၣ်အံၤပာ်လိာ်သးကျၢမုၢ်ဆူဒီးဟ့ၣ်လိာ်သးမၤသကိးတၢ်သ့ၣ်ပုၤလၢတၢ်အဂ့ၢ်ဒိၣ်လၢတၢ်ပာ်လိာ်ပုၤ
အိၣ်တဖၣ်လၢကကဲဘျဲၤလၢပပုၤက့ၢ်ဖိ, ပုၤမၤတၢ်ဖိ, ဟံၣ်ဖိပိာ်ဖိတဖၣ်, ဒီးပုၤတတပုၤမၤယုာ်မၤသကိးတၢ်တဖၣ်လိာ်. ယသးခုယုာ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်
လိာ်.

လၢတၢ်တဲဘၣ်သးဒီးပတၢ်မၤလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ပတၢ်ဖိးတၢ်မၤတၢ်တိာ်ပာ်တဖၣ်. ပဘျီၣ်ဂ့ၢ်တၢ်ဘၣ်လၢပအိၣ်ဒီး **Board of Education**
(တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ကမံးတံာ်မိာ်ပုၤ) လၢအမၤစၢၤပုၤလၢပမၤန့ၢ်တၢ်လၢက့ၢ်အိၣ်အပူၤပကံၢ်ဒုးထီၣ်တလၢာ်ဘၣ်အပူၤန့ၢ်လိာ်. အဝဲသ့ၣ်
အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်အသိအသိတဖၣ် ဒီးအတၢ်မၤယုာ်မၤသကိးတၢ်လၢသးတဖျၢၣ်ယိ မ့ၢ်တၢ်လၢအကဲဘျဲၤဒိၣ်မးတခါလၢ ပကအိၣ်ဒီး
ထီၣ်ပတၢ်ပညိၣ်က့ၢ်စိသကိးတၢ် လၢကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအိၣ်ထီၣ် ပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးဂ့ၢ်ကျဲးစးလၢကဖျိးစိအဂီၢ်န့ၢ်လိာ်. ယစံးဘျဲၤဘၣ်
ပုၤမၤယုာ်မၤသကိးတၢ်ဖိတဖၣ်ဒိၣ်မးလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဆိကမိၣ်လၢအဂ့ၢ် လၢအမုၢ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအိၣ်ကတဲာ်ကတိၤသးလၢကမၤယုာ်
မၤသကိးတၢ်လၢ ပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်အိၣ်မုၢ်ခါဆူညါကယံၤလၢအဂီၢ်န့ၢ်လိာ်.

ဖဲယသးခုဒိၣ်မးလၢယကဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၣ်လိာ်တၢ်မၤအသးဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်အိၣ်မၤလၢအကထီၣ်အသးလၢ **DeKalb County School District**
ဒီးတဖျၢၣ် ခိဖျိယစုးကတိၤတနံၤတဘျီတၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျိးအံၤအခါ, ယကဘၣ်စုးကတိၤစုးကတိၤခိးဂ့ၢ်ယၢ်ဘၣ်အံၤလၢ ကပာ်ဖျါထီၣ်
တၢ်အိၣ်သးလၢအကိအခဲတဖၣ်လၢ အမၤဘၣ်ဒိပပုၤတတလိာ်.

ပပုၤက့ၢ်ဖိသၢဂၤလၢ **Lakeside High School (Lakeside တၢ်ထီၣ်က့ၢ်)**သးသမုၢ်လိာ်မုၢ်ကွံာ်လၢသိလ့ၣ်ဘၣ်ထံးလိာ်သးအပူၤဖဲမုၢ်တနံၤဂီၤခိ
ဂီၤန့ၢ်လိာ်. ပသ့ၣ်အုးသးအုးဒိၣ်မး ဒီးပဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤအိၣ်ထီၣ် ပုၤလၢအသံကွံာ်အဟံၣ်ဖိပိာ်ဖိတဖၣ် ဒီးပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်ပုၤလၢ
အပူၤဖျိးထီၣ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးတဘျီအံၤတဖၣ်လိာ်. တနံၤအံၤဒိတနံၤဒီးဆူဖဲညါ, ပကီၢ်ရၢၣ်က့ၢ်လိာ်ကဝီၤကအိၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဲသကိး
တၢ်မၤမုာ်ထီၣ်က့ၢ်သး ဒီးတၢ်မၤစၢၤအဂၤလၢတၢ်မၤန့ၢ်အိၣ်သ့တဖၣ် လၢပပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ် လၢအလိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ
တၢ်မၤတဖၣ်အံၤအဂီၢ်လိာ်.

ပုၤက့ၢ်အနံၤ, **Chapel Hill Elementary School (Chapel Hill တၢ်ဖျၢၣ်က့ၢ်)** ပုၤက့ၢ်ဖိတဖၣ် ထံၣ်ဘၣ်ဝဲ မိာ်ပံၤခံၤထီၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်
အသိလ့ၣ်ဘၣ်(စ) အဖိခိၣ်ဒီးမၤဆါပုၤနီၣ်သိလ့ၣ်လိာ်. ပုၤနီၣ်သိလ့ၣ်ဘၣ်ဒိနးနးကလဲာ်လၢတၢ်မၤဆါတၢ်လၢတၢ်ဒိသ့ၣ်ဒိသးတအိၣ်အံၤ
အပူၤဒီးဘျီက့ၢ်န့ၢ်လိာ်.

တၢ်မၤအၢမၤသိတၢ်တဘၣ်အိၣ်လၢပက့ၢ်တဖၣ်အပူၤ မ့တမ့ၢ် လၢက့ၢ်ကမံးတံာ်မိာ်ပုၤတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်နီၣ်တတိၤအဖိခိၣ်ဘၣ်. ယသ့ၣ်ညါလၢတၢ်ကဲထီၣ်
ၣ်သးအံၤတမ့ၢ်တၢ်လၢအပာ်ဖျါထီၣ် ပဟံၣ်ဖိပိာ်ဖိဒီးပုၤတတပုၤမၤယုာ်မၤသကိးတၢ်လၢအသ့ၣ်ဂ့ၢ်သးဝါအါတက့ၢ်တဖၣ်ဘၣ်. နမ့ၢ်အိၣ်
လၢတၢ်အိၣ်သးတမံၤလၢလၢအပူၤလၢနန့ၢ်လၢက့ၢ်ပုၤဘၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်ကြးယုာ်လိာ်ဘျီဘၣ်အိၣ်န့ၢ်. ဝံသးစူၤသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်လၢပပုၤမၤဆူ
ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်လၢကမၤစၢၤန့ၢ်တက့ၢ်.

ဒ်ညိၣ်န့ၢ်အသိး, ယစံးဘျဲၤန့ၢ်လၢနမၤယုာ်မၤသကိးတၢ်ဒီးပက့ၢ်တဖၣ်ဒီးကီၢ်ရၢၣ်က့ၢ်လိာ်ကဝီၤန့ၢ်လိာ်. ယမုၢ်လၢကွံာ်စိလၢကဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါ
န့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဘၣ်သးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိးအသိတဖၣ်လၢန့ၢ်လၢကမံးဆူညါတဖၣ်အပူၤလိာ်.

Dr. Devon Q. Horton
Superintendent DeKalb County School District
(DeKalb County ကီၢ်ရၢၣ်က့ၢ်လိာ်ကဝီၤ ပုၤသးကျဲၤမၤဆူတၢ်)